
Geen oplossing voor files Rijnbrug Rhenen 
De files voor de Rhenense Rijn-

brug verdwijnen niet met een 

wisselstrook of twee keer twee 

rijstroken. Ze bieden wel wat 

verlichting voor de automobilist, 

maar op de lange termijn is het 

geen oplossing. Die bevindingen 

staan in een onderzoeksrapport 

van bureau Sweco. 
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Dat bureau heeft gekeken naar de 
effecten van tidalflow of twee keer 
twee rijbanen op de brug tussen 
Rhenen en Kesteren. Een tidalflow 
betekent drie rijbanen, waarbij de 
middelste rijbaan gebruikt wordt als 
wisselstrook in de richting waarin 
dat het meest nodig is. De 
provincies Utrecht en Gelderland 

(elk 10 miljoen euro) en de regio's 
Rivierenland en Food Valley (5 mil-
joen euro) hebben geld toegezegd 
om de files op en rond de oude brug 
aan te pakken. 

De vraag was of de brug alleen 
een derde (wissel)strook moet krij-
gen of twee keer twee rijbanen. Er is 
geen aannemer te vinden die het 
aandurft om op het oude brugdek 
een derde rijstrook aan te leggen. 
Dus komt er, op zijn vroegst in het 
jaar 2020, een nieuwe Rijnbrug op 
de oude pijlers; mogelijk met twee 
keer twee rijstroken. 

In het rapport van Sweco dat deze 
maand op de agenda staat van de 
Rhenense raadscommissie, is on-
derzocht wat de gevolgen zijn van 
zo'n wisselstrook of extra rijstrook. 
Het helpt wel de eerste jaren omdat 
er meer auto's de weg op kunnen. 

Vooral nu is het 's ochtends vanuit 
het zuiden vaak raak. Er willen meer 
dan 2.100 motorvoertuigen per uur 
richting de brug. Dat kan over één 
rijstrook niet worden afgewikkeld. 
Maar het nadeel van deze variant is 
dat op de lange termijn (na 2030) de 
knoop N233 met de N225 (de weg 
naar Wageningen) in 

 

Een vierbaans brug 

heeft geen grote aan-

zuigende werking op 

doorgaand verkeer 
— Uit onderzoeksrapport Sweco 

Rhenen het verkeer niet meer kan 
verwerken. 

Met name het oostelijke kruis-
punt op de N225 (de weg van Wa-
geningen richting Amerongen) kan 
het verkeer niet goed afwikkelen. 
Dat is zichtbaar bij het benzinesta-
tion en restaurant Cunera, waar het 
verkeer vanuit de Betuwe richting 
Wageningen of Rhenen gaat. Daar 
zijn te weinig opstelstroken en is te 
weinig ruimte om het toenemende 
verkeer te verwerken. Alleen in-
grijpende maatregelen, waarbij 
waarschijnlijk een of meer gebou-
wen gesloopt moeten worden, hel-
pen daar. Of een verbreed viaduct. 

Een andere mogelijkheid is het 
volledig afsluiten van zijtakken zo-
als de Kastanjelaan. Dit zou de ca-
paciteit van de verkeersregelingen 
op het knooppunt en daarmee le-
vensduur van deze oplossing ver-
groten. 

Twee keer twee rijstroken op de 
Rijnbrug geven in de ochtendspits 
geen verdere verlichting omdat de 
wachtrijen bij het Rhenense viaduct 
blijven bestaan. In de avond-spits 
helpen ze wel, omdat daarmee de 
belangrijkste bottleneck wordt 
weggenomen. Een andere uitkomst 
is dat een vierbaans brug geen grote 
aanzuigende werking op doorgaand 
verkeer zal hebben, volgens de 
onderzoekers. De overheid wil de 
brug niet al te aantrekkelijk maken 
voor automobilisten, omdat ge-
vreesd wordt voor te veel verkeer 
door de regio. Maar volgens het rap-
port gaat dat om hooguit 1 procent 
extra doorgaand verkeer. 

 


